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40. Bestyrelsesmøde 
 

Onsdag den 10. oktober 2012, kl. 16
00

 -  TEGNESTUEN, Nørreport 4, Ebeltoft. 
 

Tegnestuen - Bygning B4, tagetagen. 

Referat 
 
 

Tilstede: Thorkild Hansen, Poul Erik Bærentzen, Geert Halberg, Kaj Tipsmark, Hans Grøn og Anne-Mette Skifter.   
Afbud: Jørgen Wichmann, Kit Egefjord,  Jørgen Malling.  Fravær uden afbud: Eiwind Vad. 

 
 

0 Godkendelse! 
Referatet fra bestyrelsesmøde nr. 39 blev godkendt. 

 

1. Siden sidst! Hvad er der sket siden sidste bestyrelsesmøde? - kort gennemgang v/ Hans Grøn 
 

 1. Maltfabrikken - NyMalt 
  Projekt lever i bedste velgående. Der kan ikke oplyses nærmere. 
 2. Nationalpark Mols Bjerge – Rådene arbejder på at finde antal og placering af formidlingscentre. 
  Placering af formidlingscentre, og antal vedtages på kommende møde sidste i oktober måned. 
 3. Ebeltoft Distriktsråd - Udviklingsmøde omkring oprettelse af et Kløverstisystem i Ebeltoft Der er afholdt 2 møde 

 og Kaj Tipsmark har deltaget i det seneste. Næste møde afholdes i oktober 2012. 
4. Dråby Bevarende Lokalplan - Den reviderede lokalplan er snart færdig. 
5. 6. okt. 2012 - Hornslet før - nu og fremtidig udvikling - En byvandring med ca. 90 deltagere. 

Det var et meget vellykket arrangement, BLIS var praktisk medarrangør. BLIS deltog ikke økonomisk i 
arrangementet. 

6. Lystøndeskuret / Havnefronten. 
Thorkild har talt med planafdelingen. Kommunen har opkøbt ejendommen ”Bådshoppen”. Det forventes at man  
bl.a. ønsker at  undersøge om Lystøndeskuret eventuelt  kan få en fremtidig placering på grunden.  

7. Høringssag: Elsegårdevej 41 - Afgørelse er truffet den 4. okt. 2012, og der blev givet tilladelse til nedrivning. 
 Kommunens udvalg for Natur, teknik og miljø har truffet afgørelse i sagen, og givet nedrivningstilladelse. 
8. Høringssag: Sydvænget 8, Fuglslev  - Høringssvar er afgivet af BLIS 
 Afventer. 
9. Høringssag: Havvej 23, Vrinners - Høringssvar er afgivet af BLIS 
  Afventer. 

10. 21. sept. 2012 - Danmarks største skulpturprojekt Åben Vand på Kaløtorvet i Rønde indvies. 
 Indvielsen blev på behørig vis afholdt under ”åbne sluser”(regn). Der var mødt 250 personer frem til indvielsen.  
 Åben Vands venner arbejder på at rejse økonomi til at etablere Aquadukten og i det hele taget fuldføre projektet. 

11. 24. sept. 2012 - møde ang. Stedet Tæller - Projektansøgning vedr. gennemførelse af Egil Fischer projektet. 
  BLIS deltog ikke i mødet, men sagen udvikler sig i den ønskede retning.  

 

2. Status fra kassereren. 
Redegørelse / oversigt fra kassereren. 
Vi er pt. 49 medlemmer i BLIS. 
Der er pt. en kassebeholdning på 600 kr. 
Et par medlemmer mangler stadig at betale kontingent. Der mangler afklaring om støttemidler fra kulturpuljen til  
fællesarrangementet i Rønde med Vilfred sidste år - potentielt ca. kr. 4.000. 
Geert har rykket direktøren i XL-Byg, Ryomgård  for sponsorbidrag kr. 500 til Kolindsundsarrangementet 

 

3. Kulturopgaver. 
Eventuelle ”kulturopgaver” siden sidst: ”ordet går bordet rundt” 
 

Hvad stiller vi op med - Syddjurs kommunens anmodning om høringssvar i stadig flere nedrivningssager? Efter vi 
har modtaget afgørelse i de to seneste nedrivningssager ( Sydvænget 8 og Havvej 23 ) tages der beslutning om der 
skal anmodes om et møde med PUK-udvalget. Bestyrelsen har besluttet, at Hans og Thorkild tager et møde, når de 
to verserende nedrivningssager er afgjort. 
 

Kommende Ildsjælemøde - i Realdania regi: Skal vi sende en repræsentant til et af de kommende møder? 
Aalborg, den 29. okt. 2012 - Næstved, den 14. nov. 2012 - og Kolding, den 4. dec. 2012. 
Thorkild har plan om at deltage d. 4.dec 2012 i Kolding. 
 

Søg støtte! Realdania inviterer alle der arbejder frivilligt og passioneret med forbedring og udvikling af det byggede 
miljø, til at realisere gode idéer. Vi ønsker med inspiration, netværk og økonomisk støtte at hjælpe landets ildsjæle 
med at skabe livskvalitet i det byggede miljø. 
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Har BLIS nogle projekter? Frist for ansøgning 14. jan. 2013. 
Drøftes på næste møde.  Tænk på om der mon er et eller flere projekter, som kan være aktuelt. 
 

BLIS samarbejde med Ebeltoft Museumsforeningen og Ebeltoft Fonden. - Orientering herom - fra Hans og Thorkild.  
Kan vi finde et samarbejde med Ebeltoft Museumsforening, Ebeltoftfonden  og evt. Turistforeningen, om at der 
årligt præmieres en Ejendom, som gjort sig særlig fortjent hertil. Hans og Thorkild har haft følere ude og følger op 
med et møde. 
Hans og Thorkild tager til Gjerrild d. 12. November. BLIN uddeler en bygningspræmie 2012 i Norddjurs.  
 

Orientering fra Thorkild Hansen om dialog med NRGI angående placering af solceller på bygninger. 
Det er bekymrende at NRGI tilsyneladende ikke har en holdning til de æstetiske forhold, ved placering af solceller 
på hustage. Bygningsmyndighederne har ikke hjemmel til at påvirke sagerne, idet der ikke skal 
myndighedsbehandling til at opsætte solceller på én tagflade. 
Det blev vedtaget, at Hans og Thorkild skriver en brev til Kommunen med opfordring til generelt at have fokus på 
æstetikken i behandling af byggesager om solceller især områder med deklarationer med specifikke krav til 
tagbelægning samt i områder med bevarende lokalplaner. 
 

4. Kontakt til medlemmer. 
1. Vores hjemmeside – www.BLIS.dk  Geert opdaterer løbende. 
 HUSK når I sender noget til Geert, at tilføje BLIS´s mail adr.: gh@blis.dk 
2. BLIS ny Logo – Skal snarest implementeres i vort grafiske udtryk. Hans sender logo-fil til Geert, som lægger 

logo på hjemmesiden. Ja. 
3. Indstik til BLIS folder er klar, skal blot kopieres. 
 Hans kopierer nogle stykker. 
4. Skal Blis på Facebook? 
 Hans vil rådspørge sig om hvordan og under hvilken form, BLIS kan etablere sig på Facebook. 

  
5. Landsforeningen By og Land. 

 

Årsmøde 2015  -  skal det være på Djursland i 2015?  Vi har fået option indtil 31.12.2012. 
Vi overvejer nøje til næste møde om vi i samarbejde med BLIN, kan være værter ved årsmødet i 2015. Det enkelte 
bestyrelse medlem i BLIS, skal også overveje om han/hun kan/vil afse tid og bidrage med afholdelse af et sådan 
arrangement. Thorkild mailer manual for årsmøder til bestyrelsen. På næste  møde besluttes om vi vil arbejde 
videre med muligheden. BLIN behandler spørgsmålet på deres oktobermøde og giver os besked om udfaldet.  
 

Det nye By & Land er på gaden,  
Læs bl.a. om Lübeck - en by med bevaring i højsædet, Serrildslevgårds barokhave og om de allestedsnærværende 
solceller. Læs også om Landsforeningens ene mærkesag: Bevaring af historiske bykerner og om foreningens forslag 
om ændring af praksis af nedrivning i bykernerne. 

 
6. Markedsføring af foreningen og statusrapport fra udvalgsarbejdet: 

 

Konstituering til udvalg / råd. Bestyrelsen skal i fremtiden, en gang årligt diskutere om den værende 
konstituering er tilfredsstillende for den valgte person og foreningen. I den forbindelse vil det da også 
være naturligt at berøre betingelser for bestyrelsesarbejdet generelt. Beslutning / problemstilling angående 
konstituering m.m. vil blive taget op til beslutning på næste møde, den 7. nov. 2012. Det aftaltes at der 
indføjes i forretningsordene at, en gang årligt på det første møde efter generalforsamlingen, konstitueres 
bestyrelsesmedlemmerne til de forskellige udvalgsposter. 
 

Nationalpark planen: 
Sidste nyt. – Do. Pkt. 1 
Lystøndeudvalget:  
Sidste nyt fra udvalget – intet nyt siden sidst. 
Bevaringsrådet for Ebeltoft midtby:  
Sidste nyt fra udvalget – det seneste møde blev aflyst – intet nyt. 
Følle Mølle - udvalget 
Sidste nyt fra udvalget – intet nyt. 
Kolindsund-udvalget: 
Sidste nyt fra udvalget – intet nyt 
Stenkiste-udvalget: 
Sidste nyt fra udvalget! Hvem er tovholder? Intet nyt – aftales på næste bestyrelsesmøde 

Generelt skal flere af de ovennævnte udvalg nedlægges når hovedopgaven er løst. Hvilket i nogle situationer kan ske ved en formel skrivelse 
til kommunen om den problemstilling, som udvalget arbejder med. 
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7. Aktuelle sager TEMA. 
Efteråret / Vinter  2012/2013:  
1. LYSTØNDESKURET. 
 Afventer at SYDDJURS Kommune, tager stillig til evt. undersøgelse af placering ved Bådshoppen. 
2. PLAN for Nationalpark Mols Bjerge - Arbejder i de nedsatte Styregrupper. 
 Styregrupperne arbejder på at finde placering af formidlingscentre i området. 
3. Maltfabrikken. 
 Afventer Kommunens stillingtagen. 
4. Kommuneplan. 
 Kommentering af den kommende Kommuneplan, herunder problematikken med de mange nedrivningsager af 

bevaringsværdige bygninger. 
5. Generalforsamling i feb. 2013 
 Generalforsamlingen afholdes d. 28. februar 2013.  
 Hvor skal det holdes og under hvilken form?  Aftales på næste møde. 
 Forslag om at afholde generalforsamlingen i samarbejde med andre foreninger, med et efterfølgende fælles 

arrangement, det kan f.eks. være musik, foredrag, teater eller andet. Måske på en Herregård, Fregatten el.lign.? 
 

8. Arrangementskalender for efteråret 2012. 
 

Mødekalender for bestyrelsen - 2012 
EFTERÅR/VINTER: November: onsdag den 7 og December: onsdag den 5 – (JULEAFSLUTNING). 
 

9. EVENTUELT. 
Forslag om et arrangement umiddelbart før det kommende Kommunalvalg i efteråret 2013, ”Kulturmøde - Spot på 
Kulturen” Afholdes på samme måde som før sidste kommunalvalg, med et panel af politikere. 

 

10. Kommende bestyrelsesmøder:  
Efteråret 2012: Onsdag den 7. november 2012 

 

Diverse udvalg: Nationalparkplan – høringsudvalg: Thorkild, Poul Erik og Kit Tovholder: Thorkild 
 Opmærksomhed på bevaringsværdier: Nyt udvalg  Tovholder: 

 Lystøndeudvalget: Anne-Mette, Thorkild og Jørgen M. Tovholder: Thorkild. 
Følle Mølle – udvalget: Eiwind og Geert Tovholder: Geert. 
Kolindsund – udvalget: Eiwind og Thorkild Tovholder: Eiwind. 
Arkitekturpolitik – udvalget: Eivind, Thorkild og Anne Mette Tovholder:  
Stenkister – udvalget Jørgen W, Kaj og Thorkild Tovholder:  

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Referat: Anne-Mette 


